
daarbij van cruciaal belang te zijn.
Dat geldt te meer omdat dit nu juist
groepen zijn die met de historisch
gegroeide zorgstructuren bijna
ongrijpbaar zijn. Je zult dus ook
nieuwe zorgstructuren moeten
creeÈren en daarmee zijn wij ook
bezig. Ik noem bijvoorbeeld de
T-teams en het project ''perspectie-
ven voor jongeren'' in Amsterdam.
Wij zullen nog veel creatiever
moeten zijn. Ik ben het met de heer
Van Dijke eens: ook als de kwantiteit
minder zal zijn dan nu wellicht blijkt,
anno 1995 is iedere dak- en thuisloze
er een te veel.

De heer Van Dijke (RPF): Dat zijn
woorden naar mijn hart. Daar dank ik
de staatssecretaris voor. Ik wil echter
twee aspecten van het probleem
noemen.

Als er een groep is die ook in de
nieuwe Algemene bijstandswet
tussen wal en schip is geraakt, dan is
het deze groep. Ik heb daar een- en
andermaal aandacht voor gevraagd.
Wij hebben gezien dat daar geen
beleid op te formuleren valt. De
minister staat hier in feite met lege
handen.

Deze groep mensen, die door-
gaans uit psychiatrische patieÈnten
bestaat, wordt vanuit de intramurale
zorg naar buiten geduwd. Zij komen
dan terecht in een circuit waar wij
hen niet meer kunnen helpen. De
intramurale zorg voor deze mensen
staat onder grote druk. Als wij
blijven dweilen met de kraan open,
zijn wij verkeerd bezig. Dan lijkt het
toch voor de hand te liggen, die
kranen dicht te doen en bij de
intramurale zorg te beginnen om
daar de aandacht voor deze
problematiek te vergroten?

Staatssecretaris Terpstra: Ik ben
geneigd om hierop uitgebreid in te
gaan. Dat kunnen wij beter straks
doen als wij het rapport hebben. De
heer Van Dijke zegt dat het erg
schort aan intramurale zorg en daar
heeft hij gelijk in, maar het blijkt dat
de intramurale zorg juist deze groep
mensen niet meer aanspreekt.
Sterker nog, zij onttrekken zich daar
zelf aan omdat zij zo murw zijn van
de bestaande hulpverlening dat zij in
feite naar een ander soort opvang
moeten. En dan blijken nieuwe
creaties zoals sociale pensions en
dergelijke, die op een andere wijze
wel tegemoetkomen aan hun vraag
om hulp, veel effectiever te zijn dan
bijvoorbeeld het nu creeÈren van een

opvang die in feite niet tegemoet-
komt aan hun wezenlijke vraag.

Ik hoop dat het rapport van de
Gezondheidsraad fundamentele
analyses bevat zodat dit debat, dat
zeer noodzakelijk is ± daarover ben ik
het volstrekt met de heer Van Dijke
eens ± dan gevoerd kan worden.
Intussen staat het beleid niet stil. Wij
hebben met de grote steden en de
negentien steden die daarop volgen,
inmiddels zeer intensief contact. Mijn
departement heeft ook bijgedragen
aan regionale conferenties, opdat er
ook regionaal alvast iets wordt
gedaan. Wij zijn bezig met die
zorgvernieuwing, met sociale
pensions, met alle mogelijke soorten
ambulante opvang voor dak- en
thuislozen. Geloof mij, het heeft
absoluut onze prioriteit en het heeft
ons hart.

De heer Van Dijke (RPF): Voorzitter!
Ik waardeer het zeer dat het de
aandacht van de staatssecretaris
heeft. Maar intussen gaat Zeezicht
dicht, om maar eens een zijstraat te
noemen. Dat is gewoon een concreet
voorbeeld waarvan je zegt: daar
komt nu alle ellende een beetje op
straat.

Gisteren heb ik het Sociaal en
cultureel rapport gelezen. Daaruit
blijkt dat het aantal handen aan het
bed in een paar jaar tijd zodanig is
gewijzigd, dat je daar geweldig
bezorgd over moet zijn. Als die
persoonlijke aandacht zo spectaculair
afneemt, is het dan een wonder dat
deze mensen zich daar niet meer
thuis voelen en dus de straat op
gaan? Is dat een wonder? Als wij
blijven dweilen met de kraan open,
als wij allerhande subsidiestromen
een onnavolgbaar traject laten lopen,
waarbij niemand meer weet hoe het
precies in elkaar steekt, dan zijn deze
mensen daar niet mee geholpen.
Laten wij nu eens teruggaan naar de
situatie waarin het fout begon te
gaan, toen de zorg voor de patieÈnten
zelf zo dramatisch afnam dat deze
mensen de straat op gingen.

Staatssecretaris Terpstra: Ik denk
dat wij elkaar verstaan wat noodkreet
betreft. Wij zullen moeten constate-
ren dat de problematiek van de dak-
en thuislozen veel complexer is dan
deze ene analyse van de heer Van
Dijke, die een onderdeel is van de
totale analyse.

De heer Lansink (CDA): Ik wil
opmerken dat ik deze ontroerende

woorden tot de mijne mag maken. Ik
had die opmerking namelijk al eerder
gemaakt. Bij de begrotings-
behandeling heb ik een amendement
ingediend om het budget voor de
dak- en thuislozen met enige
miljoenen op te hogen. Dat
amendement werd toen krachtig
ontraden door het kabinet en door
de meerderheid van de Kamer ook
niet aanvaard. Al deze mooie
woorden zijn fraai, maar als zij niet
in klinkende munt worden vertaald,
schieten wij er niets meer op. Ik zie
volgende keer dus graag wat meer
belangstelling voor wijzigings-
voorstellen.

De beraadslaging wordt gesloten.

De voorzitter: Ik stel voor, aan-
staande woensdag over de moties te
stemmen.

Daartoe wordt besloten.

Sluiting 18.01 uur

©

Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter ter
zake gedane voorstellen:

1. een koninklijke boodschap, ten
geleide van het voorstel van wet
Regels inzake vergunningen voor de
aanleg, de instandhouding en de
exploitatie van kabelgebonden
telecommunicatie-infrastructuur
(Vergunningenwet kabelgebonden
telecommunicatie-infrastructuur)
(24164).

Deze koninklijke boodschap, met de
erbij behorende stukken, is al
gedrukt en rondgedeeld;

2. vier brieven van de voorzitter van
de Eerste Kamer der Staten-
Generaal, met de mededeling, dat zij
in haar vergadering van 30 mei 1995
de haar door de Tweede Kamer
toegezonden voorstellen van wet,
gedrukt onder de nummers 23817,
23948, 24091 en 24136, heeft
aangenomen.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
voor kennisgeving aan te nemen;

3. de volgende brieven:
een, van de minister voor

Ontwikkelingssamenwerking, over de
donorconferentie over het Internatio-
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nale Tribunaal voor Rwanda (23727,
nr. 15);

een, van de minister van Defensie,
over de voorgenomen inzet ten
behoeve van het Internationale Rode
Kruis van een C-130 Hercules van de
Koninklijke luchtmacht voor
noodhulpvluchten in Angola
(23900-X, nr. 77);

een, van de staatssecretaris van
Defensie, over de Novemberbrief
(23900-X, nr. 76);

een, van de staatssecretaris van
Defensie en de ministers van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer en van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
over verplaatsing van oefenterreinen
naar landbouwgronden (23900-X, nr.
78);

een, van de minister van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer en van de
staatssecretaris van Defensie, ten
geleide van deel 2 en 3 van de PKB
PartieÈ le herziening van het Structuur-
schema Militaire Terreinen (23707, nr.
3);

een, van de minister van Verkeer
en Waterstaat en van de staatssecre-
taris van FinancieÈn, ten geleide van
de nota Zeescheepvaartbeleid
(24165);

twee, van de minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport, te
weten:
een, over de nadere invulling van de
ombuigingen 1996-1999 op basis van
het Regeerakkoord (23900-XVI, nr.
67);
een, over terugheveling van
farmaceutische hulp, hulpmiddelen,
revalidatiezorg, audiologische hulp
en erfelijkheidsonderzoek (24124, nr.
5);

een, van de minister en de
staatssecretaris van Volksgezond-
heid, Welzijn en Sport, over de
voortgang van het patieÈnten/
consumentenbeleid (22702, nr. 11);

een, van de minister en de
staatssecretaris van Volksgezond-
heid, Welzijn en Sport, ten geleide
van de nota Zorg voor Werk (24171).

Deze brieven zijn al gedrukt en
rondgedeeld;

4. de volgende brieven:
een, van de staatssecretaris van

Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, ten geleide van de beleidsnota
''Een impuls voor het basisonder-
wijs'';

een, van de minister van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke

Ordening en Milieubeheer, ten
geleide van het eindrapport
Werkgroep Leefbaarheid platteland.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies ter afdoening en niet te
drukken.
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